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“Citigroup”,
anchetatã
de autoritãþile
americane
pentru practicile
de angajare

Autoritãþile guvernamentale ºi de
reglementare din Statele Unite investi-
gheazã modul în care “Citigroup”
Inc. a angajat strãini care ar fi avut
legãturi cu oficiali guvernamentali
din alte state, potrivit anunþului fãcut
de banca americanã la finele sãptãm-
ânii trecute.

Agenþiile americane, printre care
Securities & Exchange Commission
(SEC – autoritatea pieþei de capital
din SUA), vor sã afle dacã banca a
angajat sau nu candidaþi “reco-
mandaþi de oficiali guvernamentali
strãini sau care aveau legãturã cu
aceºtia”.

Banca a precizat cã, în aceastã an-
chetã, coopereazã cu investigatorii.
Ancheta are la bazã o lege anticorup-
þie care le interzice companiilor
americane sã plãteascã sau sã ofere
beneficii de orice fel oficialilor
guvernamentali strãini.

La rândul sãu, cea mai mare bancã
din SUA, “JPMorgan Chase & Co.”,
a fost cercetatã pentru astfel de fap-
te. În noiembrie 2016, “JPMorgan” a
acceptat sã plãteascã 264 milioane
de dolari ca sã punã capãt acuzaþiilor
potrivit cãrora ar fi angajat rudele
unor oficiali chinezi cu scopul de a
câºtiga contracte.

V.R.

CONSILIERUL PREZIDENÞIAL COSMIN
MARINESCU AVERTIZEAZÃ:

“Din campioana creºterii
economice, putem ajunge
ºi campioana deficitului”

Consilierul prezidenþial Cos-
min Marinescu trage un
semnal de alarmã, într-un

articol publicat pe blogul sãu, cã
þara noastrã ar putea înregistra cea
mai mare contraperformanþã în ma-
terie de derapaj bugetar din Uniunea
Europeanã. Domnia sa avertizeazã:
“Dupã ce România a înregistrat, în
2016, cea mai mare creºtere econo-
micã dintre þãrile UE, nici nu s-a rã-
cit prea bine aceastã performanþã
europeanã pentru cã, iatã, tot de la
nivel european, vin semnalele unui
alt record, de astã datã cea mai mare
contraperformanþã în materie de de-
rapaj bugetar”.

A.S.

(continuare în pagina 8)
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Alegerile de la SIF Moldova,
programate pe 4 aprilie
l Compania a propus un dividend de 0,044 lei/acþiune l Acþionarii vor
decide reducerea numãrului de administratori

Acþionarii SIF2 Moldova au
fost convocaþi, pe 4/5 apri-
lie, la Adunarea Generalã,

în care vor avea loc ºi alegeri pentru
un nou Consiliu de Administraþie
pentru un mandat de 4 ani (2017 –
2021).

Totodatã, acþionarii vor decide re-
ducerea numãrului administratorilor
de la 7 la 5, cu alinierea la principiile
de guvernanþã corporativã.

Conducerea companiei a propus
acordarea unui dividend brut de 0,044
lei/acþiune, pentru acþionarii înregis-
traþi la data de înregistrare 12.09.2017
ºi aprobarea datei de 02.10.2017, ca
datã a plãþii dividendelor.

De asemenea, pe ordinea de zi, se
aflã aprobarea unui program de rãs-
cumpãrare a unui numãr de maxim 29
milioane de acþiuni proprii cu scopul

reducerii capitalului social (2,8% din
capitalul social). Preþulminimdeachi-
ziþie va fi preþul de piaþã BVB din mo-
mentul efectuãrii achiziþiei, iar preþul
maxim pe acþiune 1,5 lei.

În Adunarea generalã, se va mai
decide aprobarea situaþiilor finan-
ciare individuale (IFRS) 2016, a
Programului de activitate 2017 ºi a
numirii auditorului financiar ºi a du-

ratei contractului de audit financiar
pe o perioadã de 2 ani (2017-2019).

SIF Moldova a încercat, anul tre-
cut, sã rezolve problema deþinerilor
inactive, prin aprobarea consolidãrii
valorii nominale a acþiunilor de la
0,1 la 2,5 lei/unitate, însã nu a primit
autorizaþia ASF.

A.A.

INTERVIU CU ZOLTAN PROSSZER, PREªEDINTELE ROMCAB, DUPÃ ADMITEREA
CERERII DE INSOLVENÞÃ:

“Nu fug ºi nu trag þeapã,
dar nici nu sunt de acord

sã fiu tras în þeapã”
l “Romcab este acolo, stocurile sunt acolo, oamenii sunt acolo” l “Intenþiile sunt sã plãtim integral
creditorii ºi sã mergem mai departe” l “Domnului Vlãdescu sã îi rãspundã conºtiinþa” l Prosszer
estimeazã ieºirea din insolvenþã, în mai puþin de un an de zile”

Reporter: Domnul Sebastian
Vlãdescu, fostul preºedinte “Rom-
cab”, ne-a acordat un interviu în care
a fãcut o serie de acuzaþii la adresa
conducerii executive. Cum rãspun-
deþi?

Zoltan Prosszer: Nu doresc sã îi
rãspund domnului Vlãdescu, sã îi
rãspundã conºtiinþa.

Reporter: Veþi da raportul cerut de
ASF, în care sã explicaþi cum a ajuns
compania pe pierderi de 39 de milioa-
ne de euro, în 2016, de la profit de 9
milioane de euro, la nouã luni?

Zoltan Prosszer: Absolut! Dupã
cum ºtiþi, suntem o societate listatã,
mai întâi trebuie sã informãm Bursa
de Valori, Autoritatea de Suprave-
ghere Financiarã ºi, apoi, vã pot spu-
ne ºi dumneavoastrã.

Reporter: Când veþi da acest ra-
port?

Zoltan Prosszer: Nu ºtiu. Depin-
de de cât timp ne va lua procesul de
informaþii.

ADINA ARDELEANU,

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 15)

PÃSTRAREA MIXULUI ENERGETIC ÎN COMPETENÞÃ NAÞIONALÃ, PROBLEMÃ IMPORTANTÃ PENTRU UNGARIA

“Ungaria este interesatã în finalizarea proiectului BRUA cât mai
curând posibil”

(Interviu cu Excelenþa Sa, domnul Botond Zákonyi, ambasadorul Ungariei la Bucureºti)

l “Este absolut logic ºi justificat ca Ungaria sã doreascã sã stabileascã cu Rusia relaþii de încredere
care îi garanteazã o securitate maximã în privinþa aprovizionãrii cu energie” l “Croaþia ºi România
nici acum nu îndeplinesc obligaþia lor ce derivã din statutul de membru al UE, ºi anume sã asigure
circulaþia gazelor în ambele sensuri” l “Interesul fundamental al Ungariei este sã stabileascã relaþii
bazate pe interese comune ºi pe respectarea lor cu fiecare dintre marile puteri, indiferent dacã
vorbim de SUA, Rusia sau China

Reporter: Excelenþã, cum apre-
ciaþi dezvoltarea relaþiilor economi-
ce dintre România ºi Ungaria, în
condiþiile în care, periodic, existã

tensiuni pe aceastã temã ºi nu numai?
Ce mãsuri concrete aveþi în vedere
pentru dezvoltarea acestor relaþii?

Botond Zákonyi: Schimburile

comerciale bilaterale s-au dez-
voltat puternic în ultimii ani. Re-
laþiile dintre operatorii economi-
ci unguri ºi români s-au extins,

companiile din Ungaria prezente
pe piaþã au început noi dezvoltãri.
A consemnat ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 14)

SE ÎNTREVÃD MIªCÃRI PE PIAÞA
NOASTRÃ BANCARÃ

Surse: “OTP Bank a
intrat în due diligence
pentru cumpãrarea
Credit Europe Bank”
l Laszlo Diosi, CEO OTP Bank, a refuzat sã
comenteze informaþia l Alpha Bank ºi Banca
Transilvania ar fi interesate de Bancpost, potrivit
surselor noastre l Reprezentanþii Bancpost: “În
calitate de acþionar majoritar, Eurobank
comunicã în mod oficial orice modificãri care
intervin la nivelul subsidiarelor sale”

OTP Bank a intrat în procedura de
due diligence pentru achiziþionarea
Credit Europe Bank, susþin unele
surse din piaþã.

Laszlo Diosi, CEO OTP Bank,
care a anunþat, recent, cã este posibil
sã achiziþioneze o bancã în acest an,
nu a dorit sã comenteze informaþia.

Domnia sa a precizat, în urmã cu
câteva zile, cã instituþia financiarã care
ar urma sã fie cumpãratã ar trebui sã
aibãocotãdepiaþã în þaranoastrãdecel
puþin1%,obiectivulOTPBankfiindsã
atingã o cotã de piaþã de 5%, în trei ani.
Acest lucru este aproape imposibil de
realizat doar pe cale organicã, conform
domnului Diosi.

“Vãd probabilã achiziþia unei
bãnci în acest an. Vizãm doar bãncile
cu o cotã de piaþã de cel puþin 1%.
Nu ne grãbim, nu vom cumpãra la
orice preþ”, a spus, recent, Laszlo
Diosi, conform News.ro.

OTP Bank avea, la finalul anului
2015, o cotã de piaþã de 2,3%, în
creºtere faþã de nivelul de 1,3% din
2014, conform datelor Bãncii Naþio-
nale a României (BNR).

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 7)

Zoltan Prosszer, preºedinte - director ge-
neral “Romcab”, estimeazã cã producãto-
rul de cabluri ar putea sã iasã din insolven-
þã, într-un an de zile.
Domnia sa transmite cã fabrica “Rom-
cab” existã, stocurile sunt acolo, la fel ºi
oamenii, ºi cã nu doreºte sã fugã, în con-
diþiile în care informaþiile despre inciden-
tele de platã înregistrate de companie au
generat prãbuºirea acþiunilor companiei,
la începutul acestui an.
În piaþã, au circulat chiar zvonuri cã socie-
tatea, care are datorii la bãnci de aproxi-
mativ 80 de milioane de euro, ar fi gajat
creditele cu stocuri fictive. Recent Sebas-
tian Vlãdescu, fostul preºedinte “Rom-
cab”, ne-a acordat un interviu, în care
ne-a spus cã nu îºi explicã pierderile com-
paniei de anul trecut ºi cã se consultã cu
avocaþii, inclusiv privind o posibilã
plângere împotriva conducerii executive,
asiguratã de directorul general Zoltan
Prosszer.
Tribunalul Mureº a aprobat, pe 20 februa-
rie, intrarea în insolvenþã a producãtorului
de cabluri “Romcab”, la cerere, în condi-
þiile în care societatea a raportat o pierde-
re de 39 de milioane de euro, în 2016,
deºi înregistrase un profit de 9 milioane de
euro, în primele nouã luni de anul trecut.
“Romcab” ºi-a cerut insolvenþa, deºi, an-
terior, anunþase cã este pe cale sã rezolve
incidentele de platã, despre care se aflase
în piaþã.
Interviul cu alãturat ilstreazã, în principal,
felul în care gândeºte domnul Prosszer.
Este copleºitor! Urmãriþi-l!


